
 

 
 

Aasiaat 05.juli 2017 

 

I henhold til § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 
 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Har Nukissiorfiit søgt arealtildeling i Qaasuitsup Kommunia for at placere containere? Såfremt 
svaret er nej: Er der planer om at sende ansøgning? 
a. 1 20 fods frysecontainer.   
b. 2 20 fods frysecontainere.   
c. 1 40 fods frysecontainer. 
d. 2 40 fods frysecontainere. 

 
2. I hvilke af Qaasuitsup Kommunias bygder har Nukissiorfiit kapacitet / mangler kapacitet til at for-

syne: 
a. Placering af 1 20 fods frysecontainer? 
b. Placering af 2 20 fods frysecontainer? 
c. Placering af 1 40 fods frysecontainer? 
d. Placering af 2 40 fods frysecontainer? 

 
3. Hvilke omkostninger kræves der for at Nukissiorfiit kan leve el til 2 20 eller 40 fods frysecontaine-

re i de bygder i Qaasuitsup Kommunia, som på nuværende tidspunkt ikke har kapacitet herfor? 
Såfremt man skal øge kapaciteten, hvilke omkostninger kræves der i de enkelte bygder? 
 
(Medlem af Inatsisartut Peter Olsen, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse: 

 

Der har i de sidste 3 år været store torskeforekomster her i vores land. Torsken er tilbage i 

forgangs mængder. Torskeproduktionen er tilbage i niveau som i 70’erne og 80’erne. 

 

Det er ikke kun torskefiskeriet der er høj nu; også hellefiskeriet er høj.  

 

Kort sagt, fiskeriet i de sidste 3 år er bedre end nogensinde. 

 

Desuagtet er det blevet almindeligt med manglende indhandlingskapacitet ude i kysten. På 

grund af manglende lagerkapacitet og modtagekapacitet i forskellige indhandlingssteder har 

man indført begrænsninger for indhandlingen, som fiskerne selvsagt ikke er tilfredse med. Så-

fremt der var indhandlingskapacitet nok, ville fiskernes indtjening være langt højere. Ikke kun 

for fiskerne ville indtjeningen være højere, men også for vort land. 

 

Fiskerne råber nærmest i kor ”indsæt indhandlingsskib” over alt ude på kysten. 

 

Indsættelse af indhandlingsskib er i sig selv i orden og er en nødløsning på akut problem. Men 

jeg mener at denne løsning ikke er en blivende løsning. 

 

Jeg mener at vi i mange af vore bygder, hvor fiskeriet går godt, har en har mangel på fryse- 

og indhandlingskapacitet.   
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Jeg mener ligeledes frysecontainere med indfrysere, er en god løsning på fryse- og indhand-

lingskapaciteten. 

 

Ved at øge frysekapaciteten i vore bygder frem for at indsætte indhandlingsskibe fra år til år, 

mener jeg, at vi kan bane vej for en større omsætning i samfundet. 

 

Vi ved at fisken kommer og forsvinder. Derfor mener jeg, at det er et tegn på rettidigt omhu 

og langsigtet løsning, at vi forbedrer indhandlings- og frysekapacitet i bygder med gode fiske-

muligheder. Jeg mener at opførelse af containere er en god og klog løsning. 

 

Såfremt dette kan ske, skal der øges elkapacitet i bygderne. Man kan ikke komme uden om at 

skulle øge elkapaciteten i bygderne, såfremt man vil en vedvarende erhvervsudvikling. 

 

Med disse begrundelser fremsætter jeg mine spørgsmål. 

 

Jeg ønsker at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 

 

 


